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گروه سیاســی- فخری سادات مسچی: 
دومین روز جلســات علنی مجلس شــورای 
اسلامی برای رسیدگی به گزارش کمیسیون 
تلفیق در خصــوص لایحه بودجه ۱۴۰۳ کل 

کشور تشکیل شد.
بررســی لایحه بودجه ۱۴۰۳ از )یکشــنبه( 
اول بهمــن ۱۴۰۲ در مجلس آغاز شــده و 
نمایندگان در ســه نوبت کاری به بررسی این 

لایحه می پردازند. 
قرار اســت با اتمام بررســی بودجه، مجلس 
شورای اســلامی وارد رســیدگی به ایرادات 
شورای نگهبان در لایحه برنامه هفتم توسعه 
 شود. اما در جریان بررسی لایحه بودجه نامه 
اعتراضی رییس ســازمان برنامه و بودجه به 
رییس مجلس منتشــر شــد که در آن گفته 
شــده دولت بار مالی جدید به بودجه را تایید 
نمی کند. محمد تقــی نقدعلی در گفت وگو 
با ایرنا گفت: رئیس مجلس مدعی اســت که 
اعمال تغییرات در لایحــه بودجه ۱۴۰۳ در 
کمیسیون تلفیق با هماهنگی مجلس و دولت 

انجام شده است.
نماینده مردم خمینی شهر در مجلس اظهار 
داشــت: این گفته رئیس مجلــس در حالی 
است که سازمان برنامه و بودجه عنوان کرده 
که ما طی نامــه ای خطاب به رئیس مجلس 
اعمال تغییرات در لایحــه بودجه ۱۴۰۳ در 
کمیسیون تلفیق که مورد تأیید دولت نبوده و 
دولت نسبت به آنها اعتراض داشته را به اطلاع 

قالیباف رسانده است.
وی افزود: دولت با انتشــار متنی عنوان کرده 
که در زمان بررســی لایحه بودجه ۱۴۰۳ در 
کمیسیون تلفیق بیش از ۶۴۷ همت بار مالی 

و تعهدات جدید بــه بودجه و دولت تحمیل 
شده اســت که حدود ۳۲۰ همت آن افزایش 
بار مالــی و حدود ۳۰۰ همت نیز ایجاد تعهد 

جدید بوده است.
خودروهای بالاتر 3.5 میلیارد مشمول 

مالیات شدند
در جریان بررســی بودجه ســال ۱۴۰۳ در 
دومین روز، نمایندگان مجلس موارد زیر را به 

تصویب رساندند.
نمایندگان بــا تصویب بندالحاقی ۲ تبصره ۵ 
بخــش درآمدی لایحه بودجــه ۱۴۰۳، یک 
درصد از عوارض خریــد و فروش خودروها و 
موتورسیکلت های داخلی و وارداتی برای خرید 

آمبولانس اختصاص می یابد.
همچنین با تصویب بنــد ب تبصره ۶ بخش 
درآمدی لایحه بودجه ۱۴۰۳، معافیت مالیاتی 
ناظر بر درآمد ابرازی شــرکت ها و اشــخاص 
حقوقی در ســال ۱۴۰۳ را بــه ازای هر ۴۰ 
درصد افزایش درآمد ابــرازی تعیین کردند. 
در بنــد پ همین ماده نیز آن بخش از کالاها 
و خدمات شــرکت های ایرانی طرف قرارداد با 
شــرکت های خارجی که کالا و خدمات مورد 
نیاز شــرکت های پیمانــکاری خارجی را در 
طرح های مورد تعهد طــرف خارجی، تأمین 
می کند از پرداخت مالیــات و عوارض معاف 
شــدند.نمایندگان در بند ت تبصــره ۶ نیز 
واردات خودروی آمبولانس را در صورت عدم 
امکان تأمین از محل تولید داخل از پرداخت 
حقــوق ورودی و عوارض گمرکی در ســال 
۱۴۰۳ معاف کردنــد. در بند د نماینمدگان 
مصوب کردند که خودروهایی که قیمت روز 
آنان بیش از ۳ میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان 

باشد، مشمول مالیات خواهند شد.
در بند ح تبصــره ۶ نیز مراکز درمانی مکلف 
شــدند ماهیانــه ۱۰ درصــد از حق الزحمه 
و حق العمل پزشــکان را به عنــوان مالیات 
علی الحساب کســر کنند. با تصویب بندهای 
)ر( و )ز( تبصــره ۶ بخــش درآمدی لایحه 
بودجــه ۱۴۰۳، یارانــه پرداختــی دولت به 
شــرکت مادر تخصصی بازرگانی دولتی ایران 
بابــت جبران زیان ناشــی از فروش کالاهای 
اساســی به قیمت مصوب، مشمول مالیات به 
نرخ صفر خواهد بود.همچنین در جزء ۱ بند ژ 
تبصره ۶ مالیات زمین ها، واحدهای مسکونی 
و باغ ویلاهای لوکس در ســال ۱۴۰۳ تعیین 
شد و نمایندگان با تصویب اجزای ۴ و ۵ بند 
ژ تبصره ۶ اشخاص حقیقی و حقوقی را مکلف 
به پرداخت مالیات سالانه مربوط به هر یک از 
واحدهای مسکونی و باغ ویلاهای تحت تملک 
خود و فرزندان کمتر از ۱۸ ســال و محجور 
تحت تکفل حداکثر تا پایان بهمن ماه ســال 

۱۴۰۳ کردند.
مواد ارجاع شده به کمیسیون تلفیق

در ادامه بررسی جزییات لایحه بودجه ۱۴۰۳ 
در بخــش درآمدی، با تصمیم رئیس مجلس 
بند ث تبصره ۶ از لایحه بودجه به کمیسیون 
تلفیق ارجاع شــد که در آن مســدود شدن 

حساب بدهکاران مالیاتی آمده است.
همچنیــن با تصمیم مجلس، بند چ تبصره ۶ 
این لایحه برای بررســی بیشتر به کمیسیون 
تلفیق ارجاع شــد که در آن سازوکاری برای 
اخــذ مالیــات بــر ارزش افــزوده از فراریان 
مالیاتی مشخص شده اســت. پس از بررسی 
بند ذ تبصره ۶ لایحــه بودجه ۱۴۰۳، که به 
معافیت مالیاتی مستغلات افراد فاقد درآمد و 
میزان مالیات بر درآمد مشاغل باز می گشت، 
نمایندگان آن را به کمیســیون تلفیق ارجاع 

دادند.
تذکرات نمایندگان مجلس

رئیس ســازمان امور مالیاتی کشور در جریان 
بررســی بخش درآمدی لایحه بودجه ســال 
۱۴۰۳ کل کشور توضیح داد که رویکرد کلی 

دولت در تبصره های مالیاتی لایحه بودجه سال 
آتی این است که فشار مالیاتی را از توده مردم، 
اصناف، مشاغل و مودیان خود کاهش دهد و 
تمرکز بر روی شرکت های بزرگ، هلدینگ ها 

و مودیان درشت مالیاتی باشد.
سید محمد هادی سبحانیان درباره پیشنهاد 
حــذف بند مربوط به افزایــش یک درصدی 
مالیات بر ارزش افزوده از لایحه بودجه ســال 
آینده هم گفت: ما برای مخارج کشــور باید 
منابع پایدار ایجاد کنیــم. افزایش یک واحد 
درصــدی مالیات بــر ارزش افزوده فشــاری 
بــر مردم عادی وارد نمی کند بلکه مشــمول 

ثروتمندان و پرمصرف های جامعه می شود.
در همیــن ارتباط رئیس کمیســیون تلفیق 
بودجــه ســال ۱۴۰۳ تاکید کــرد: اگر این 
موضــوع از لایحــه حذف شــود نمی توانیم 
منابع پاداش بازنشســتگان و افزایش حقوق 
آنها را تامین کنیم. از ســوی دیگر ما افزایش 
حقوق کارمندان در ســال آینده را ۲۰ درصد 
پیش بینی کرده ایم. این که گفته می شــود از 
محل فروش اموال تامین گــردد امکان پذیر 
نیســت. همچنین در جریان بررسی بند ک 
تبصره ۶ لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ مربوط 
به اخذ مالیــات بر ارزش افــزوده از فراریان 
مالیاتی، محمد باقر قالیباف گفت: از کســانی 
که رقم های درشتی فرار مالیاتی داشتند باید 
جریمه گرفته شود و می توان کسب وکارهای 

خرد را جریمه نکرد.
در جلسه علنی،  لیستی از میزان بار تحمیلی به 
لایحه بودجه ۱۴۰۳ طبق مصوبات کمیسیون 
تلفیق بین نمایندگان توزیع شــده است که 
قالیباف اطلاعات این لیست را نادرست خواند. 
همچنین محمدرضا پورابراهیمی با اشــاره به 
شهادت پنج سرباز در استان کرمان که عصر 
یکشنبه اتفاق افتاد، افزود: از فرماندار کرمان و 
دستگاه های مرتبط انتظار می رود این موضوع 
را پیگیــری کرده و گــزارش نهایی را در این 
خصوص به مردم کرمان ارائه کنند. امیدوارم 
شــاهد تکرار چنین حــوادث تلخی در حوزه 

ماموریتی خود نباشید.

در همین ارتباط شهباز حسن پور هم خطاب 
به رئیــس مجلس بیان کــرد: تقاضا دارم به 
کمیســیون امنیت ملی ماموریــت دهید تا 
حادثه ای که عصر روز گذشــته در کرمان رخ 
داد و منجر به کشــته شدن پنج سرباز شده 
اســت را پیگیری کنند. مــردم کرمان در دو 
هفته گذشته آسیب های روحی و روانی زیادی 
را متحمل شده اند. انتظار داریم این موضوع به 

صورت جدی دنبال شود.
قالیباف در پاســخ به حســن پور گفت: باید 
بگویم کــه پیگیری لازم انجام شــده و فرد 
مورد نظر دستگیر شده است؛ این حادثه هیچ 
ارتباطی با مسائل تروریستی و بحث هایی که 

قبلا در کرمان اتفاق افتاده ندارد.
مهدی سعادتی در تذکری شفاهی خطاب به 
وزیر آموزش و پرورش بیان کرد: طرح مربوط 
به رتبه بندی معلمان نهایی شــده و بخشــی 
از آن اجرایی شــده اســت. اکثر افراد حقوق 
خود را دریافت کرده انــد اما به ۶ هزار نفر از 
فرهنگیان هنوز حقوق پرداخت نشــده است. 
علی اصغر باقــرزاده در تذکری دیگر خطاب 
به وزیر آموزش و پــرورش بیان کرد: پاداش 
پایان خدمت بازنشستگان فرهنگی که بیش 
از یک ســال از بازنشستگی آنها گذشته است 
هنوز پرداخت نشده است و انتظار می رود در 
پرداخت پاداش پایان خدمت بازنشســتگان 

تسریع شود.
تعطیلی جلسه عصر مجلس

جلســه نوبت عصر مجلس شــورای اسلامی 
برای بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۳ روز دوشنبه 
بــه دلیل به حد نصاب نرســیدن نمایندگان 
نیمه تمام ماند و تعطیل شــد. پس از قرائت 
تذکــرات نمایندگان در صحــن علنی و پس 
از یک ســاعت عبدالرضا مصری، نائب رئیس 
مجلس گفت: تعــدادی از مواد لایحه بودجه 
به کمیسیون تلفیق ارجاع شده است و اکنون 
جلسه کمیســیون تلفیق تشکیل می شود و 
اعلام تنفس می شود. وی افزود: جلسه بعدی 
بررســی لایحه بودجه ۱۴۰۳ در نوبت سوم و 

بعد از نماز مغرب و عشا تشکیل خواهد شد.

گزارش »مردم سالاری« از روز دوم بررسی لایحه بودجه در صحن مجلس

مخالفت دولت با مصوبات بودجه ای مجلس

تیراندازی در آمادگاه ارتش کرمان
کشته شدن 5 سرباز و بازداشت ضارب

فرمانده قرارگاه منطقه ای جنوب شرق ارتش گفت: تیراندازی توسط یک سرباز 
به همرزمان خود در یک آمادگاه ارتش کرمان منجر به کشته شدن پنج نفر از 

همرزمان این سرباز شد.
سرتیپ امیر غلامعلیان شبانگاه یکشنبه افزود: ساعت ۱۶:۳۵ عصر امروز یکی از 
سربازان ما که در یکی از موقعیت های نظامی ارتش مشغول پاسداری از یگان 
بوده وارد آسایشگاه سربازان می شود و با انگیزه ای که هنوز نامعلوم است اقدام 

به تیراندازی به سمت همرزمان خود می کند. 
وی اظهار داشت: متاسفانه در اثر این تیراندازی تعداد پنج نفر از همرزمان این 

سرباز جان خود را از دست می دهند.
وی همچنین بامداد دوشنبه اعلام کرد که سرباز ارتش که پنج همرزم خود را 

عصر یکشنبه به قتل رسانده بود بازداشت شد.
سرتیپ امیر غلامعلیان افزود: این فرد در نزدیکی شهرستان زرند دستگیر شد.
به گفته وی بازجویی از این فرد برای مشخص شدن انگیزه این اقدام در جریان 

خواهد بود و نتیجه به موقع اطلاع رسانی خواهد شد.
در پــی بروز حادثه تیراندازی در پــادگان باغین کرمان روابط عمومی قرارگاه 

جنوب شرق نزاجا اطلاعیه ای صادر کرد.
در این اطلاعیه آمده است: پس از متواری شدن ضارب با هماهنگی و همکاری 
دستگاه های امنیتی و انتظامی منطقه، وی در کوتاه ترین زمان ممکن دستگیر 

و تحویل مقامات قضایی شد.
این اطلاعیه افزود: فرمانده نیروی زمینی ارتش دســتور تشکیل یک کارگروه 

تخصصی برای بررسی ابعاد همه جانبه حادثه را به صورت ویژه صادر کرد.
در ادامه این اطلاعیه آمده است: جوانب پنهان حادثه و انگیزه های ضارب، پس 
از بررسی دقیق و بازجویی وی توسط دستگاه قضایی، اطلاع رسانی خواهد شد.

دعوای نوباوه با قالیباف بالا گرفت
نوباوه: از قالیباف شکایت می کنم

بیــژن نوباوه نماینــده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشــهر و پردیس 
در مجلس شــورای اسلامی در پی انتشــار مطلبی با عنوان »اطلاعیه پایگاه 
اطلاع رسانی قالیباف درباره نتیجه شکایت از نوباوه« در جوابیه ای نوشت: عصر 
روز یکشنبه سایت محمدباقر قالیباف با انتشار اخبار کذب و توهین آمیز خطاب 
به نمایندگان مردم، مدعی دروغگویی نمایندگان و به زیر ســؤال بردن حکم 

قطعی دادگاه، مبنی بر برائت بیژن نوباوه از اتهام نشر اکاذیب و افترا شد.
وی افزود: محمد باقر قالیباف فرزند حسین در ادعایی ناصحیح اعلام کرده که 
عده ای از نمایندگان نامه ای را خطاب به تخریب کنندگان رئیس مجلس منتشر 
کرده و آن را خطاب به دادســتان ارسال کرده اند در حالی که یکی از مشاوران 
قالیباف مســئول جمع آوری امضا از ســوی نمایندگان بود و پس از اعتراض 
تعدادی از نمایندگان که متوجه این توطئه و جریان سازی علیه مجلس شده 
بودند، اصل نامه را از مشــاور مربوطه - بر اساس قولی که داده ام نام او را فاش 
نمی کنم- گرفته و ضبط کردند. نوباوه در این اطلاعیه آورده است: این در حالی 
بود که قالیباف هنوز اصل نامه حتی امضای نمایندگان را ندیده بود اما از متن 
آن که توسط نزدیک ترین مشاورش نگاشته شده بود، با اقدامی ناشیانه از انتشار 
قریب الوقوع آن و تصویر امضای نمایندگان خبر داد! در حالی که اصل نامه الان 

در اختیار اینجانب است و هیچ کس به آن دسترسی ندارد.
وی در این جوابیه اظهار داشت: سوال اینجاست اگر بنا به گفته قالیباف فرزند 
حســین، وی از انتشار بیانیه های مجلس بی خبر است و هیچ مهندسی ای در 
بیانیه هــای نمایندگان صورت نمی گیرد، جناب قالیباف چطور از انتشــار این 
بیانیه - که هنوز آن را ندیده - مطلع بوده و اقدام به انتشــار آن در ســایت 

شخصی خود کرده است؟!
این نماینده مجلس خاطر نشان کرد: قضاوت با مردم است که دروغ گو کیست 
و ایستادگی و افشاگری نمایندگان ملت برای حفظ نظام و حرمت خانه ملت با 
منافع چه کسانی تعارض دارد. دقت کنید که مشروح مذاکرات مجلس با همه 
اطلاعات آن از جمله بیانیه های مجلس در صورتی در روزنامه رسمی به چاپ 
می رسد که رئیس مجلس آن را امضا کرده باشد و این ادعا که رئیس مجلس 
از انتشــار نامه نمایندگان خطاب به رهبری و دست بردن ثانویه در آن که به 
نفع قالیباف مصادره مطلوب شده، بی اطلاع بوده، کاملًا دروغ و اشتباه راهبردی 
است و قابل اثبات است. وی ادامه داد: اینجانب به تنهایی حاضرم با هر شرط و 
در هر زمان و مکانی با جناب قالیباف و همه مشاوران و همفکران وی، مناظره 
کنم. ضمناً به منظور اعاده حیثیت، حق شکایت از قالیباف فرزند حسین برای 
اینجانب محفوظ است. این عضو جبهه پایداری تصریح کرد: ان شاءالله در آینده 
نزدیک بــرای تنویر افکار عمومی، اطلاعات تازه ای را از دخالت افراد بیرونی و 
مشاورها در طرح ساماندهی فضای مجازی و لایحه حجاب و دست کاری های 

انجام شده در اختیار مردم قرار خواهم داد.

وزیر کشور:
انتخابات، مشارکت و وحدت ملی

مربوطبه یک دولت نیست
احمد وحیدی در دیدار جمعی از مدیران مســوول روزنامه های اصلاح طلب، 
بر فعال تر شــدن گفت وگو با احزاب و حوزه هــای دیگر تأکید کرد و افزود: به 
برگزاری نشســت و گفت  وگو با همه گروه هایی که در چارچوب قانون فعالیت 
می کنند، اعتقاد دارم چراکه باعث می شــود خط کشی های غیرواقعی که سم 

مهلکی برای کشور است، عقب رانده شود.
وحیدی درباره انتخابات و قانون جدید نیز اظهار کرد: وزارت کشــور با توجه 
به قانون جدید و فرصت کم، توانست زمینه اجرایی شدن آن را فراهم سازد و 

تلاش کردیم همه تفکرها و سلایق در انتخابات ثبت نام کنند.
وزیر کشــور خاطرنشــان کرد: ما هــم علاقه مند بودیم تا حــد امکان احراز 
صلاحیت ها افزایش یابد و برای این کار تلاش شد که البته بی نتیجه هم نبود. 
ما به داوطلبان احراز صلاحیت نشــده، توصیه کردیم که از فرصت اعتراض در 
مرحله بعدی استفاده کنند. از این رو، تلاش ما در مرحله پیش ثبت نام و ثبت 
نام قطعی این بود که حداکثر افراد، احراز صلاحیت شوند، مگر آنهایی که واقعا 

براساس مواد قانونی مشکل داشته باشند.
وی با اشــاره بــه توالی دولت های پس از انقلاب اســلامی و همچنین حضور 
نمایندگان با سلایق مختلف سیاسی در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: 
در همه دوره ها انتخابات به ســلامت برگزار شــده است و این واقعیات باید به 
مردم منعکس شــود. وزیر کشور مسیر پیشــرفت و تعالی کشور را برای همه 
احزاب و گروه های سیاســی مهم دانست و اظهار کرد: ممکن است در برخی 
شیوه ها اختلاف نظرهایی وجود داشته باشد، اما همه به اعتلا و سربلندی ایران 
اعتقاد داریم. وی با بیان اینکه انتخابات نقطه عضوگیری احزاب اســت، اظهار 
کرد: انتخابات، مشــارکت، امنیت و وحدت ملی مربوط به یک دولت نیست و 

همه در آن سهیم هستند.

رویداد

مجلس

انتخابات

هرچنــد که صلاحیت بیش از هــزار نفر از 
معترضان به نتایج بررســی رد صلاحیت ها 
توسط شــورای نگهبان، به تایید صلاحیت 
منجر شــده اســت اما هنوز خبری از نتایج 
اعتراض ۲۶ نماینده فعلی و برخی نمایندگان 

ادوار نیست.
به گــزارش خبرآنلاین، »تا امــروز بیش از 
هزار نفر از کســانی که اعتــراض خود را در 
مرحله ثبــت اعتراضات ثبت کــرده بودند، 
صلاحیت شان مورد تایید شــورای نگهبان 
قرار گرفته اســت.« این خبر را هادی طحان 
نظیف، سخنگوی شــورای نگهبان عصر روز 

یکشنبه در یک نشست خبری بیان کرد.
پس از اظهارات طحان نظیف نیز محســن 
اسلامی، سخنگوی ســتاد انتخابات کشور، 
با اشــاره به آخرین فهرســت نفرات تأیید 
صلاحیت شده برای انتخابات مجلس توسط 
شورای نگهبان گفت که؛ در فهرست جدید 
شورای نگهبان هیچ کدام از نمایندگان ادوار و 
مجلس فعلی که رد صلاحیت شده و اعتراض 
داشتند، وجود ندارد؛ بر اساس اطلاعاتی که 
داریم، قرار است فهرست دیگری هم از سوی 
شــورای نگهبان به ســتاد انتخابات کشور، 

ارجاع شود.«
 رایزنی ها با شورای نگهبان

به راه افتاد
اشاره سخنگوی ستاد انتخابات به ۲۶ نماینده 
مجلس فعلی است که در لیست ردصلاحیت 
شدگان هیات های نظارت قرار دارند. بسیاری 
از نمایندگان ادوار نیز یا ردصلاحیت شدند یا 
عدم احراز صلاحیت. موضوعی که با انتقادات 
زیادی از این رویکرد شــورای نگهبان روبرو 
شــد. چه آنکه برخی پیش بینی کرده بودند 
که شورای نگهبان پس از بیانات رهبر انقلاب 
به ســمت بازتر کردن فضا خواهد رفت، اما 
نتایج نشان داد این شورا همچنان در مسیر 
انتخابات ۹۸ و ۱۴۰۰ گام برداشــته و دایره 
بررســی صلاحیت ها تنگ و بــه نفع طیف 

خاصی بود.
هر چند که برخی از سیاسیون پس از اعلام 
نتایج اولیه شــورای نگهبان، ناامید و دلسرد 
شــدند اما برخی دیگر همچنان امیدوار به 
اعلام اسامی بیشتر در مرحله بررسی نهایی 
بودنــد. حتی در جناح اصولگــرا تصمیم به 
رایزنی و مذاکره با این نهاد نظارتی گرفتند.
آنچنــان کــه منوچهر متکی، ســخنگوی 
شــورای وحدت اصولگرایان، درباره تشکیل 
هیات سه نفره از شــورای وحدت با حضور 
بادامچیان و حجت الاســلام جلالی  متکی، 
برای گفت وگو با شــورای نگهبان گفته بود: 
»این هیات با هدف بررســی نامزدهای عضو 
یا مرتبط با شورای وحدت که موفق به اخذ 
تأییدصلاحیت نشده اند تشکیل شده است. به 
نظر بنده این یک وظیفه تشکیلاتی در قبال 
نیروهای شورای وحدت است. این پیگیری از 
طریق گفت  وگو و مکاتبه با شورای نگهبان 
صورت می پذیــرد. این اقــدام می تواند در 
دستور کار دیگر جریان های هم سیاسی قرار 
گیرد. مطالبه ما بازبینی وضعیت این نامزدها 

است.«
میراشــرفی، رئیس دفتر نظارت و بازرســی 
انتخابات اســتان تهران،نیز خبر موافقت با 
درخواست ها برای ملاقات حضوری با شورای 
نگهبان را رســانه ای کــرده و گفته بود که؛ 
»حــدود بیش از ۳ هزار نفــر که عدم احراز 
یا عدم تایید یا فاقد شــرایط ثبت نام بودند 
برایشان پیامک ارســال شد که پرونده شما 
اشکال دارد و می توانید جهت ثبت شکایت 
به ســایت وزارت کشــور مراجعه کنید که 
از ایــن تعــداد، ۱۳۰۰ نفر شــکایت کردند 
و افــرادی که درخواســت مراجعه حضوری 
داشتند درخواســت آن ها پذیرفته شد و با 
آن ها حضورا ملاقات داشتیم و پرونده کسانی 
که شــکایت نکردند بسته شد؛ از ۱۳۰۰ نفر 

حدود ۷۰۰ نفر درخواست ملاقات حضوری 
داشتند که همه موارد را پذیرفتیم و در کل 
هر مراجعه کننده حضوری که داشــتیم به 

موضوعاتشان رسیدگی شد.«
فلاحت پیشه:

اصلا نمی دانم شورای نگهبان  کجاست
در همین راســتا، خبرگــزاری خبرآنلاین 
به ســراغ برخی نمایندگان ادوار و برخی از 
۲۶ نماینده مجلس فعلــی که در انتخابات 
ردصلاحیت شده اند رفت تا آخرین وضعیت 

پرونده صلاحیت آنها را جویا شود.
کمیسیون  رئیس  فلاحت پیشه،  حشمت الله 
پیشــین امنیت ملی و سیاست خارجی، به 
خبرگزاری خبرآنلاین گفت: »اســامی اعلام 
شــده برای نمایندگان ادوار نیست. پرونده 
نماینــدگان فعلی و نماینــدگان ادواری که 
ردصلاحیت شدند به صورت جداگانه بررسی 

می شود.«
وی در پاســخ به این سوال که آیا دیداری و 
رایزنی با شورای نگهبان داشته است، گفت: 
»در طی این ۵ دوره اصلا نمی دانم شــورای 

نگهبان کجاست.«
رحیمی جهان آبادی: 

دیداری با شورای نگهبان نداشتیم
جلیل رحیمی جهان آبــادی، نماینده مردم 
تربــت جام در مجلس یازدهم هم با اشــاره 
به اعلام نتایج جدید توســط شورای نگهبان 
گفت: هنوز چیزی به من اعلام نشده است. 
من شنیدم هنوز وضعیت نمایندگان بررسی 

نشده است.«
این نماینــده مجلس گفت که با شــورای 

نگهبان دیداری نداشته است.
نادر قاضی پور، نماینده ادوار مجلس هم که 
توسط شورای نگهبان ردصلاحیت شده است 
به خبرگزاری خبرآنلاین، بیان کرد: »تاکنون 
پیامکی به من داده نشــده است و دیداری با 

شورای نگهبان نداشتم.«

دنیامالی:
احتمالا تایید صلاحیت بشوم

احمد دنیامالی، نماینده مردم انزلی در مجلس 
یازدهم هم به خبرگزاری خبرآنلاین، گفت: 
نماینــدگان فعلی مجلس کــه ردصلاحیت 
شدند و نمایندگان ادوار را به صورت جداگانه 
دارند بررســی می کنند. البته یک بخشی از 

این بررسی ها را هم انجام دادند.«
وی در پاسخ به این ســوال که آیا رایزنی با 
شــورای نگهبان داشــتید، بیان کرد: »بله، 
صحبت کردیــم و الحمدالله همه چی مثبت 
بوده اســت.« دنیامالی درباره احتمال تایید 
صلاحیت خود گفت که قریب به یقین، این 

احتمال وجود دارد.
نمایندگان ادوار یا افراد شناخته شده 

در لیست تایید صلاحیت 
شدگان نیستند

با اینکه سخنگوی شــورای نگهبان از تأیید 
صلاحیت بیش از هزار نفر نامزد انتخابات آتی 
مجلس شورای اسلامی را که نسبت به عدم 
احراز یا رد صلاحیت خود معترض بودند، به 
وزارت کشور خبر داد اما پس از انتشار اسامی 
این افراد توسط رسانه ها نام هیچکدام از افراد 
مشــهور و نمایندگان ادوار در لیست منتشر 

شده نیست.
اکثر نامزدهایــی که در ایــن مرحله احراز 
صلاحیت شده اند کسانی هستند که عمدتاً 
دارای مشکلاتی اعم از نقص مدرک تحصیلی، 
تأخیر در اســتعفا یا عدم ارائه مدارک کافی 
بودنــد و یا بنا به عدم شــناخت، صلاحیت 
آنها احراز نشــده بود که بــا ارائه توضیحات 
و مدارک جدید، صلاحیتشــان برای شورای 

نگهبان احراز شده است.
برخی نمایندگان ادوار مجلس که صلاحیت 
آنها قبلًا توســط هیات های اجرایی رد شده 
بود از جمله کمال الدین پیرموذن و غلامعلی 
جعفرزاده ایمن آبادی، مدعی شده بودند که 

صلاحیت آنها نیز احراز شده است اما لیست 
منتشر شده نشان می دهد که در این مرحله 
و تاکنــون اعتراض آنها )نماینــدگان ادوار( 
بررســی نهایی نشده است و شورای نگهبان 
فعلًا نظــری درباره اعتراض آنها اعلام نکرده 

است.
هیچ کدام از هزار و ۱۴ نامزدی که یکشــنبه 
شب تأیید صلاحیت شــان به وزارت کشور 
ارســال شده است، سابقه نمایندگی مجلس 
ندارنــد، همچنین ۲۶ نماینده فعلی مجلس 
که صلاحیت شــان رد شده است نیز تا ظهر 
دوشنبه بین احراز صلاحیت شدگان نیست، 
این در حالی اســت که بررسی اعتراض این 
نامزدها همچنان در شــورای نگهبان ادامه 
دارد و احتمــال مــی رود در روزهای آتی با 
بررسی پرونده این افراد، بر تعداد نامزدهایی 
که صلاحیت شان احراز می شود، افزوده شود. 
شــورای نگهبان در این مرحله، تا ۱۹ بهمن 

برای بررسی اعتراضات فرصت دارد.
تایید صلاحیت اسامی اعلام شده از 
سوی شورای نگهبان به آنها اطلاع 

داده شد
محسن اسلامی سخنگوی ســتاد انتخابات 
کشور درخصوص اعلام نظر شورای نگهبان 
درخصــوص تأییــد صلاحیــت ۱۰۰۰ نفر 
از کســانی که به نتایج بررســی ها اعتراض 
داشــتند، گفت: شب گذشته لیست شورای 
نگهبان درخصــوص تأیید صلاحیت ۱۰۱۴ 
نفر به ستاد انتخابات ابلاغ شد و ما به سرعت 
برای این افراد با سرشماره ی ستاد انتخابات 
پیامک ارســال کرده اطلاع رســانی را انجام 

دادیم.
وی افزود: هم چنین این اسامی را در سامانه 
جامع انتخابات قرار دادیم تا فرمانداران مراکز 
حوزه به آن دسترســی داشــته باشند و امر 
اطلاع رســانی شامگاه یکشــنبه انجام شد و 

ابلاغ ها صورت گرفت.

ســخنگوی ســتاد انتخابات کشــور عنوان 
کرد: با احتســاب این عددِ ۱۰۱۴ نفرِ شب 
گذشــته و هم چنیــن ۱۱۰۱۹ نفــری که 
هیئت نظــارت مرکزی دربــاره آنان اعلام 
نظر کرده بود، مجموعاً تاکنون ۱۲۰۳۳ نفر 

تأییدصلاحیت شده داریم.
اسلامی در پاســخ به اینکه »آیا این اسامی 
از میان ردصلاحیت شــدگان و یا عدم احراز 
صلاحیت شدگان بوده اند؟« اظهار داشت: این 
تعداد، هم از ردصلاحیت شدگان و هم عدم 
بوده است، هم چنین  احرازصلاحیت شدگان 
این کــه در این تعدادِ ۱۰۱۴ نفر، هیچ یک از 
نمایندگان فعلی و ادوار مجلس نیستند و آن 
اسامی در فهرست دیگری منتشر خواهد شد.

وی گفت: شــورای نگهبان مجدداً بررســی 
خواهد داشت و نتایج اعلام خواهد شد؛ ۱۹ 
بهمن ماه مجدداً لیســتی به ستاد انتخابات 
کشور ارسال می کنند و ما به محض دریافت، 

اطلاع رسانی خواهیم کرد.
4 بهمن اسامی نامزدهای مجلس 

خبرگان اعلام می شود
دبیر ستاد انتخابات کشــور درباره انتخابات 
مجلــس خبــرگان رهبری نیز بیــان کرد: 
نامزدهای  اســامی  بهمن ماه  هم چنیــن ۴ 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری را از شورای 
نگهبان دریافت می کنیم و به محض دریافت، 
ابلاغ و اطلاع رســانی به کلیه فرمانداری های 
مراکز استان صورت می گیرد. اسلامی درباره 
برگزاری انتخابات الکترونیک نیز خاطرنشان 
کرد: روز گذشــته جلســه فناوری با حضور 
مدیران و کارشناسان حوزه فناوری استان ها 
را داشتیم و برای چهار حوزه انتخابیه ملایر، 
قم، رشــت و خمام و آبــادان به صورت ویژه 
آموزش عوامــل اجرایی انتخابــات را انجام 
دادیم، ضمناً مجموعه ای از ســتاد انتخابات 
برای بررسی وضعیت زیرساخت این استان ها، 

به این حوزه ها خواهند رفت.

بلاتکلیفی پرونده ۲۶ نماینده ردصلاحیت شده و نمایندگان ادوار 

بررسی صلاحیت ها در شورای نگهبان همچنان ادامه دارد

علت دو صدای مهیب در گرمسار و لرستان مشخص شد
شکستن دیوار صوتی یک جنگنده و تخریب معدن  

حوالی ســاعت ۹ و ۱۵ دقیقه دیروز دوشنبه صدای مهیبی شنیده شد که در 
فضای شهر گرمسار نیز قابل تشخیص بود.

اکنون مشخص شد که علت صدای انفجار مربوط به پرواز پایین تر از حد مجاز 
جنگنده و شکست دیوار صوتی بوده است.

فرماندار گرمســار نیز به خبرنگار گفت که انفجــاری رخ نداده و مردم نگران 
نباشــند. ابتدا گمان می رفت منبع این صدا از شــهرک صنعتی گرمسار بوده 
است که مسوولان با بررسی موضوع، اعلام کردند انفجار و دودی از فضای این 

محدوده صنعتی مشاهده نشده است.
توضیحات مدیرکل امنیتی و انتظامی استانداری لرستان درباره دو انفجار

عباس علی شــاهیان با اشــاره به چند انفجار عمرانی در این شهرستان اظهار 
داشت: دو انفجار بعدازظهر امروز پشت دریاچۀ سد مخمل کوه با اخذ مجوزهای 

لازم و در ادامۀ روند تکمیل این سد انجام می شود.
وی افزود: احتمال شنیدن صدای انفجار محل سد مخمل کوه در خرم آباد کم 
اســت، اما مردمی که به محل انفجار نزدیک تر هستند چنانچه صدای انفجار 

مهیبی شنیدند نگران نباشند.
مدیرکل امنیتی و انتظامی لرستان عنوان کرد: انفجارهای عمرانی برای تکمیل 
سد مخمل کوه روباز است و در معدن راکفیل در روستای سرآستان رخ می دهد.

ویژه


